
Technische vraag

Zaaknr: 69208-2023

Technische vraag aan: Team Economie en Gebiedsontwikkeling

Onderwerp: 
Opvang asielzoekers

Regioplan Veiligheidsregio Brabant Noord/Asiel- en Oekraïne-opvang en huisvesting 
vergunninghouders

Wat opvalt is dat - in het kader van de opdracht van de staatssecretaris en zonder de 
Spreidingswet - wordt gesproken over een “inspanningsverplichting”. 

1 Op basis waarvan is de haalbaarheid van ons aandeel beoordeeld?
2 In welke mate is daarbij rekening gehouden met de impact op infrastructuur, veiligheid, 

wonen, zorg en welzijn? 
3 Hoe vindt de financiële verantwoording en verrekening plaats? Ook ten aanzien van 

voorgaande punten: infrastructuur, veiligheid, wonen, zorg, welzijn etc.

Gesteld wordt dat opvang van de vluchtelingen plaatsvindt in het besef van onze maatschappelijke 
verantwoordelijkheid en taakstelling en doen dat zo humaan mogelijk voor mensen die vluchten 
voor oorlog en geweld, op basis van een aantal (bestuurlijke) uitgangspunten. 

4 We realiseren kwalitatief goede, duurzame, humane en uitvoerbare opvang en 
huisvesting. Hoe verhoudt zich dit tot de bed-bad-brood regeling? Hoe wordt met 
uitgeprocedeerde asielzoekers omgegaan? Graag een technische onderbouwing.

5 De lange termijnstrategie wordt in het vizier gehouden. Hoe luidt deze en waar kunnen we 
deze visie vinden?

6 Gemeenten zijn individueel aanspreekbaar op de realisatie. Door wie en wat zijn mogelijke 
sancties? 

7 Hoe verhoudt de huisvesting van vergunninghouders (70) zich tot de prestatieafspraken 
met AREA en Mooiland?

Raadsinformatiebrief Onderwerp: voortgangsbericht voorbereiding noodopvang asielzoekers

Het COA, de organisatie die namens het Rijk de opvang organiseert, is dringend op zoek naar extra 
locaties voor noodopvang. Daarom deed de (inmiddels demissionair) staatssecretaris vorig jaar een 
oproep aan gemeenten om extra opvanglocaties te realiseren. Die oproep is inmiddels vertaald 
naar een opgave per veiligheidsregio.

8 Wat is precies de status van zo’n oproep in termen van vrijwilligheid en vrijblijvendheid en 
wat is de juridische grondslag?

Wij merken dat er in de volksmond veelal wordt gesproken over (de komst van) een AZC in Uden. 
Hiervan is geenszins sprake. Een AZC heeft namelijk in de basis een permanent karakter binnen een 
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gemeente. In dit geval wordt er tijdelijke noodopvang gerealiseerd in hotel van der Valk voor een 
maximale periode van drie jaar.

9 Wat is in deze context de definitie van permanent, immers na van der Valk komt Plan B in 
beeld? 

Na de eerste bijeenkomst voor direct aanwonenden op 10 juli begon kort daarna het zomerreces. 
Sindsdien wordt achter de schermen doorgewerkt aan de bovengenoemde uitwerking van nadere 
afspraken met zowel het COA als het Van der Valkhotel, evenals aan de inrichting van het 
besluitvormingsproces. Over de voortgang informeren we u zoals hierboven aangegeven de 
komende tijd periodiek via raadsinformatiebrieven zo lezen we. 

10 Waar moeten we aan denken bij de uitwerking van de verdere afspraken, respectievelijk 
de inrichting van het besluitvormingsproces? Door wie, voor wat? Kunt u hier een 
technisch antwoord op geven?

We zijn voornemens om medio september een tweede omwonendenbijeenkomst te organiseren 
voor de groep direct aanwonenden (als vervolg op de bijeenkomst van 10 juli), om terug te geven 
hoe we omgaan met de vragen, aandachtspunten en zorgen die de aanwezigen op 10 juli hebben 
ingebracht. Een uitnodiging hiervoor gaat binnenkort de deur uit. U ontvangt, als raadslid, 
separaat een uitnodiging om hierbij aanwezig te zijn als toehoorder. 

11 Wij ontvangen graag de notulen van het eerste bijeenkomst.

Om ook de ondernemers, het onderwijs, en de zorg in het gebied aangesloten te houden, bereiden 
we separaat overleggen voor om hen te informeren en bij te praten samen met het COA. 

12 Waarom worden diverse groepen separaat op de hoogte gehouden?
13 Hoe wordt omgegaan met opmerkingen en afspraken in de diverse bijeenkomsten en hoe 

worden deze teruggekoppeld?
14 Hoe wordt de raad betrokken bij deze afspraken en wanneer?

Verslag raadsvergadering 6 juli 2023  

De burgemeester geeft aan dat ze het technisch gezien in haar eentje kan besluiten, maar het is 
met het college besproken en er is instemming. 

15 Heeft de burgemeester als lid van de veiligheidsregio Brabant Noord en met asielopvang 
als onderdeel van haar portefeuille, toegezegd om asielzoekers op te vangen conform het 
regionaal plan asielopvang?

Plan B, een andere opvang zonder afhankelijkheid van een marktpartij, wordt met haast bekeken. 
Voor nu is er geen plan B maar dat kan er op korte termijn zijn.

Regioplan Veiligheidsregio Brabant Noord/Asiel- en Oekraïne-opvang en huisvesting 
vergunninghouders

Gesteld wordt dat de inspanning van veiligheidsregio’s en de inzet van deze CNO-plekken van 
tijdelijke aard is. 

Beantwoording schriftelijke vragen UdenPlusLanderd:



Het gemeentelijk vastgoed is in kaart gebracht. Daarbij is gekeken in hoeverre opvang van 
minimaal 225 asielzoekers mogelijk is of mogelijk gemaakt zou kunnen worden. Daar kwam geen 
alternatieve locatie uit voort. Een overzicht van het gemeentelijk vastgoed is beschikbaar. 

Onze vragen zijn:

16 Wij ontvangen graag een overzicht van het gemeentelijk vastgoed, met inzicht in de 
leegstaande panden.

17 Waarom beperkt het onderzoek zich alleen tot het gemeentelijk vastgoed? Wat zijn de 
mogelijke onderzoeksalternatieven?

18 Wat zijn de beleidsuitgangspunten in deze zoektocht en over welke termijn praten we?
19 Hoe en wanneer wordt de gemeenteraad hierbij betrokken?

In de vorige gemeente waar de burgemeester werkzaam was, is een crisisopvang voor langere 
periode gehuisvest en daar konden de inwoners altijd iemand bellen. Dat heeft zich tot enkele 
telefoontjes beperkt.

20 Gelet op de ervaringen in andere gemeenten zijn wij benieuwd naar de concrete cijfers 
van het aantal telefoontjes in deze gemeente.

21 Heeft u inzicht in de criminaliteitscijfers van andere gemeenten? Zo nee, hoe en wanneer 
kunt u deze informatie delen met de raad?

22 Welke andere informatie, waaronder enquêtes en onderzoeksresultaten, zijn beschikbaar 
en kunnen worden gedeeld met de gemeenteraad?

23 Wat is het verschil in aanpak in haar vorige gemeente in vergelijking met gemeenten die 
veel meer overlast ervaren?

De burgemeester constateert ook dat de Spreidingswet nog niet is aangenomen. Landelijk is er een 
instroom die over de veiligheidsregio’s is verdeeld. De veiligheidsregio’s hebben het weer over de 
gemeenten verdeeld. Daar richt zij zich op. Richten op wat nog gaat komen is lastig. De gemeente 
voldoet hiermee aan de eisen. Als de Spreidingswet er komt dan heeft de gemeente aan een deel 
van de opdracht voldaan. Het zou raar zijn als dit niet mee zou tellen. 

24 Welke eisen en door wie gesteld?
25 Wat zijn de eventuele sancties als daar niet aan voldaan wordt?

De burgemeester zegt dat er voor dit jaar een verplichting is en voor vorig jaar ook. Er is een 
verplichting voor statushouders. Het voorstel dat dinsdag in het college wordt besproken geeft 
antwoorden op al deze vragen. Het gaat om het migratiebeleid op basis van de verplichtingen die 
er zijn. Vraag:

26 Om welke verplichtingen gaat dit precies?

De burgemeester wil wel dat iedereen goed geïnformeerd wordt over wat er de komende maanden 
gaat gebeuren. Zij wil er graag in september, als er meer bekend is, in de openbaarheid over van 
gedachten wisselen. Dan moet de raad bepalen of ze het politiek acceptabel vindt. Dat is iets 
anders dan het besluit nemen.

Op de vraag van een raadslid over de aanwezigheid van het COA en andere betrokkenen als er in september 
over wordt gesproken, zodat de raad vragen kan stellen zegt de burgemeester het volgende:

De burgemeester denkt dat dit aan het doel van de avond ligt. Ze kan zich ook voorstellen dat het 
COA een avond op locatie organiseert. Daar wil ze graag met de raad over van gedachten wisselen. 

27 Wanneer gaat deze de raadsinformatieavond plaatsvinden?
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28 Wanneer wordt er een informatieavond georganiseerd op locatie door het COA voor de 
gemeenteraad of wordt dit gecombineerd met de beloofde raadsinformatieavond?

29 Wanneer gaat deze avond plaatsvinden?
30 In welke mate beïnvloedt dit de datum van 1 oktober gelet op de bijeenkomsten die nog 

moeten plaatsvinden?

Ondertekening:

Datum indiening : 6-9-2023

Fractie : UdenPlusLanderd en SP 

Naam indiener

iBabs nr                               

: Cees Keizer en Gertrude Vissers

Nr 28



Antwoord op technische vraag

Antwoord door: 

Datum: Klik hier als u een datum wilt invoeren.

Vraag:
Klik hier als u tekst wilt invoeren.

Antwoord:
Klik hier als u tekst wilt invoeren.


